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Punkt 1: Meddelelser

EMN-2021-08220



1 (Åben) Meddelelser 
 
Sags ID: EMN-2021-08220

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Ingen meddelelser.

Bilag



Punkt 2: Lokalplan 444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer. Endelig
vedtagelse

EMN-2024-06110

Bilag

Høringsnotat

Tilpasning af Lokalplan 444 om bevaringsværdige træer

Skitse af fri højde og oversigtigsforhold if beskæring af træer

Notat i forbindelse med genvurderede træer

Skema over parametre og karakterskala if m udpegning af bevaringvaringsværdige træer

Svarbrev til borger med bemærkninger indsendt i høringsperioden til Forslag til lokalplan 444 Temalokalplan for
bevaringsværdige træer

Lokalplan 444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer. Forslag til behandling_Optimized

Hvidbog LP 444



2 (Åben) Lokalplan 444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer. Endelig 
vedtagelse
 
Sags ID: EMN-2024-06110

Resumé
Forslag til Lokalplan 444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer har været udsendt i 
offentlig høring i perioden 27. juni 2024 til 12. september 2024.

På baggrund af omkring 100 indkomne høringssvar foreslås det indføjet i lokalplanen, at 
beskæring, som har karakter af almindeligt vedligehold af træer, eller som foretages for at 
iagttage vejlovgivningens krav om fri højde og oversigtsforhold, ikke forudsætter kommunens 
tilladelse. Desuden foreslås træer på 16 adresser udtaget af lokalplanen efter begrundede 
ønsker fra borgere, herunder en række formklippede lindetræer forvaltningen efter 
høringsperioden er blevet gjort opmærksom på.

Der skal tages stilling til, om forslaget skal vedtages endeligt med de foreslåede ændringer.

Plan og Byg foreslår desuden, at praksis for forvaltningen af de 1.900 træer, der er udpeget i 
andre lokalplaner, samtidig tilpasses, så den svarer til de tilføjede bestemmelser om beskæring 
i Lokalplan 444.

Sagen blev forelagt på mødet i Byplanudvalget den 2. december 2024, pkt. 2. Efter en drøftelse 
blev sagen udsat.

På baggrund af drøftelsen har forvaltningen efterfølgende udarbejdet et notat, der uddyber 
begrundelsen for anbefalingen vedr. revision af bestemmelserne om beskæring, samt 
alternative modeller herfor. Dertil er der lavet enkelte tilføjelser til og uddybninger af 
høringsnotatet, som er markeret med rød. 

Baggrund
Det grønne Gentofte
Det er vigtigt, at der langs vejene i Gentofte Kommune er træer, som i kraft af størrelse og 
placering indgår i det grønne vejbillede og bidrager til at give kommunens forskellige kvarterer 
en grøn karakter. 

I villaområderne spiller de mange træer en vigtig rolle i opfattelsen af kommunen som en grøn 
kommune. I villahavernes bælte ud mod vejene er træerne ofte en vigtig del af villaområdets 
karakter, hvad enten de står på fremtrædende placeringer, i en samlet helhed eller i sig selv er 
store, flotte træer.

Gentofte Kommunalbestyrelse vedtog den 28. september 2020, pkt. 2, enstemmigt 
anbefalingerne fra opgaveudvalget Det grønne Gentofte, hvor i blandt andet indgår, at ”Alle 
områder i Gentofte Kommune bør vurderes for forekomsten af bevaringsværdige træer. De 
områder i kommunen, der ikke er blevet undersøgt for forekomsten af bevaringsværdige træer, 
bør vurderes med henblik på udpegning i en lokalplan.”

Der er i Gentofte Kommune gennem tiden i lokalplaner udpeget omkring 1.900 træer, som er 
vurderet til at være særligt bevaringsværdige, og som derfor ikke må beskæres eller fældes 



uden tilladelse. Der er dog stadig områder i kommunen, der ikke er omfattet af lokalplaner og 
således ikke har fået udpeget bevaringsværdige træer. Der er også områder, der er 
lokalplanlagt i en tid, hvor udpegning af træer ikke havde samme fokus, som det har i dag, 
hvorfor der i disse områder er udpeget relativt få bevaringsværdige træer. 

Forarbejdet til lokalplanforslaget
For at imødekomme anbefalingerne fra opgaveudvalget Det grønne Gentofte blev der i budget 
2023 afsat midler til at gennemføre en analyse af forekomsten af bevaringsværdige træer. 
Hededanmark har for Gentofte Kommune hen over sommeren 2023 registreret træer, som står 
på private ejendomme og som udgangspunkt indtil 10 m fra vejskel. Træerne er vurderet ud fra 
Gentofte Kommunes gældende retningslinjer for udpegning af bevaringsværdige træer. 
Retningslinjerne, der har været brugt i mange år i forbindelse med udpegning af bevaringstræer 
i lokalplaner, omhandler det enkelte træs fysiske fremtræden, sundhedstilstand, holdbarhed og 
betydning for omgivelserne. Registreringen samt den efterfølgende vurdering mundede ud i, at 
941 træer blev foreslået udpeget som bevaringsværdige i forslag til Lokalplan 444.

Høring
Kommunalbestyrelsen vedtog på mødet den 24. juni 2024, pkt. 6, enstemmigt at sende forslag 
til Lokalplan 444 i offentlig høring.

Lokalplanforslaget har været i høring til og med den 12. september 2024. I høringsperioden har 
Plan og Byg modtaget 101 høringssvar. Der udtrykkes i høringssvarene både tilslutning til 
formålet med lokalplanforslaget og kritik af dets indgriben i den private ejendomsret, unødigt 
bureaukrati samt pålagte udgifter i forbindelse med ansøgninger om beskæring og udførelse 
heraf. I det vedlagte høringsnotat har forvaltningen kommenteret temaerne i de indkomne 
høringssvar. Desuden er der udarbejdet særskilt forslag til svar på ét af høringssvarene, som 
har en række detaljerede forslag til kommunens fremadrettede sagsbehandling af 
bevaringsværdige træer. 

Forslag til ændringer i lokalplanforslaget
For at imødekomme kritikken af, at beskæring af de udpegede træer vil kræve tilladelse fra 
kommunen og medføre udgifter til faguddannet træplejer til at udføre arbejdet samt for at 
muliggøre umiddelbar beskæring af lavthængende grene af trafiksikkerhedsmæssige grunde, 
foreslår Plan og Byg følgende tilføjelser til lokalplanen:

 § 3.2 tilføjes: ”Uanset § 3.1 kan der uden Kommunalbestyrelsens tilladelse foretages 
beskæring, som har karakter af almindeligt vedligehold af træer.”

 § 3.2 tilføjes: ”Uanset § 3.1 kan der uden Kommunalbestyrelsens tilladelse foretages 
beskæring, der er nødvendig for at iagttage vejlovens og privatvejlovens bestemmelser 
om fri højde og oversigtsforhold.”

 En kommentar til 3.2 tilføjes: ”Ved almindeligt vedligehold forstås beskæring af grene op 
til 3 cm i diameter.” 

 I lokalplanens redegørelse indsættes følgende tekst samt en illustration af vejlovens og 
privatvejlovens bestemmelser om fri højde og oversigtsforhold: ”Beskæringer, der er 
påkrævet i henhold til opretholdelse af vejlovens og privatvejlovens bestemmelser, vil 
ikke kræve en tilladelse fra kommunen, men skal blot beskæres efter anvisning fra Park 
og Vej eller ud fra nedenstående illustration af bestemmelserne om fri højde og 
oversigtsforhold.” Diagrammet er vedhæftet som bilag.

Blandt høringssvarene er der desuden både ønsker om udtagning af udpegede træer i 
lokalplanforslaget og ønsker om udpegning af yderligere træer. 36 høringssvar omhandler 



ønsker om, at udpegede træer tages ud af lokalplanen af forskellige grunde. Alle de 
omhandlede træer er blevet genvurderet. På baggrund heraf foreslår Plan og Byg, at træerne 
på 16 adresser tages ud af lokalplanen. Der er vedlagt et særskilt notat, hvor forvaltningen har 
(gen)vurderet alle de konkrete træer, der er stillet spørgsmål til i høringssvarene.

Forvaltningen vurderer, at lokalplanforslaget med de foreslåede ændringer kan vedtages 
endeligt uden supplerende høring.

Planforslaget
Forslaget til den digitale udgave af temalokalplanen kan ses via dette link:

https://gentofte.viewer.dkplan.niras.dk/DKplan/DKplan.aspx?LokalplanId=646

Forslaget til temalokalplanen er vedlagt sagen i pdf-udgave. 

Ændring af praksis for beskæring af de allerede bevaringsværdige træer
Plan og Byg foreslår desuden, at Kommunalbestyrelsens praksis for beskæring af de allerede 
udpegede 1.900 bevaringsværdige træer fremadrettet skal ske efter samme principper som i 
Lokalplan 444, for at forvaltningen af de bevaringsværdige træer er så ensartet som muligt, 
uanset hvilken lokalplan de er udpeget i.

Indstilling
Plan og Byg indstiller

Til Byplanudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

1. At forslag til Lokalplan 444 for bevaringsværdige træer vedtages endeligt med de foreslåede 
ændringer.

2. At Kommunalbestyrelsens praksis for beskæring af de allerede udpegede 1.900 
bevaringsværdige træer fremadrettet skal ske efter samme principper som i Lokalplan 444.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Byplanudvalget

Dato: 02-12-2024

Udsat.

Udvalg: Byplanudvalget
Dato: 03-02-2025

Pkt. 1. Udvalget anbefaler Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen, at lokalplanen vedtages 
endeligt, idet lokalplanens § 3.1 gives nedenstående formulering med tilhørende kommentar, de 
foreslåede ændringer til § 3.2 udgår, hele § 3.3 udgår og redegørelsen konsekvensrettes 
derefter:

3.1 
De på kortbilagene udpegede træer skal bevares. 

https://gentofte.viewer.dkplan.niras.dk/DKplan/DKplan.aspx?LokalplanId=646


 
Fældning, topkapning, styning og opstamning over halvdelen af et træs højde, må ikke ske 
uden Kommunalbestyrelsens tilladelse.
 
Kommentar til 3.1
Almindeligt vedligehold af udpegede træer er ejernes ansvar. Ved beskæring, som har karakter 
af almindeligt vedligehold af et bevaringsværdigt træ, anbefales det, at beskæringen foretages 
med omtanke og i respekt for de kvaliteter, der har gjort, at træet er udpeget som 
bevaringsværdigt.
 
Kommunalbestyrelsen kan give dispensation til fældning, topkapning, styning og opstamning 
over halvdelen af et træs højde af et bevaringsværdigt træ. Dispensationen vil altid ske på 
baggrund af en træfaglig vurdering.
 
Der er to muligheder for at opnå en dispensation til fældning af et bevaringsværdigt træ:

1. Hvis kommunens træspecialist vurderer, at det bevaringsværdige træ er et risikotræ, dvs. 
dødt, sygt og/eller i risiko for at vælte.
2. Hvis det bevaringsværdige træ umuliggør en tilbygning eller ombygning, som ikke kan 
realiseres et andet sted på ejendommen. I dette tilfælde vil der med tilladelsen til fældningen 
følge et krav om genplantning af et nyt hjemmehørende løvtræ, med krav til både højde og 
omkreds.”
 
Pkt. 2. Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Udvalg: Økonomiudvalget
Dato: 17-02-2025

Pkt. 1: Anbefales til Kommunalbestyrelsen, at lokalplanen vedtages endeligt, idet lokalplanens § 
3.1 gives nedenstående formulering med tilhørende kommentar, de foreslåede ændringer til § 
3.2 udgår, hele § 3.3 udgår og redegørelsen konsekvensrettes derefter:

”3.1 
De på kortbilagene udpegede træer skal bevares. 
 
Fældning, topkapning, styning og opstamning over halvdelen af et træs højde, må ikke ske 
uden Kommunalbestyrelsens tilladelse.

Kommentar til 3.1
Almindeligt vedligehold af udpegede træer er ejernes ansvar. Ved beskæring, som har karakter 
af almindeligt vedligehold af et bevaringsværdigt træ, anbefales det, at beskæringen foretages 
med omtanke og i respekt for de kvaliteter, der har gjort, at træet er udpeget som 
bevaringsværdigt.
 
Kommunalbestyrelsen kan give dispensation til fældning, topkapning, styning og opstamning 
over halvdelen af et træs højde af et bevaringsværdigt træ. Dispensationen vil altid ske på 
baggrund af en træfaglig vurdering.
 
Der er to muligheder for at opnå en dispensation til fældning af et bevaringsværdigt træ:



1. Hvis kommunens træspecialist vurderer, at det bevaringsværdige træ er et risikotræ, dvs. 
dødt, sygt og/eller i risiko for at vælte.
2. Hvis det bevaringsværdige træ umuliggør en tilbygning eller ombygning, som ikke kan 
realiseres et andet sted på ejendommen. I dette tilfælde vil der med tilladelsen til fældningen 
følge et krav om genplantning af et nyt hjemmehørende løvtræ, med krav til både højde og 
omkreds.”

Marie Brixtofte (V) stemte imod.

Pkt. 2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen 

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Indlæg af: Jesper Marcus, Marie Brixtofte, Helene Brochmann og Kasper Brejnholt Bak.

Vedtagelse:
Pkt. 1:
Ændringsforslag fra Kasper Brejnholt Bak (B) til §3.1
”De på kortbilagene angivne bevaringsværdige træer skal bevares, og væsentlige indgreb må 
ikke ske uden Kommunalbestyrelsens tilladelse*
* Almindelig vedligeholdelse og beskæring af grene med en diameter på op til 15 cm er tilladt.” 

Ændringsforslaget blev nedstemt med 18 stemmer (C, A, F, V og Ø) imod og 1 stemme (B) for.

Ændringsforslag fra Jesper Marcus (C) til §3.1 
”De på kortbilagene udpegede træer skal bevares. 
Fældning, topkapning og styning må ikke ske uden Kommunalbestyrelsens tilladelse. 
Opstamning over halvdelen af et træs højde må ikke ske uden Kommunalbestyrelsens 
tilladelse”

Ændringsforslaget blev vedtaget med 15 stemmer (C, A, F og Ø) for og 4 stemmer (B og V) 
imod. 

Herefter blev lokalplanen vedtaget endeligt med 15 stemmer (C, A, F og Ø) for og 4 stemmer (B 
og V) imod, idet lokalplanens §3.1 gives nedenstående formulering med tilhørende kommentar, 
de foreslåede ændringer til § 3.2 udgår, hele § 3.3 udgår og redegørelsen konsekvensrettes 
derefter:

”3.1 
De på kortbilagene udpegede træer skal bevares. 
Fældning, topkapning og styning må ikke ske uden Kommunalbestyrelsens tilladelse. 
Opstamning over halvdelen af et træs højde må ikke ske uden Kommunalbestyrelsens 
tilladelse.

Kommentar til 3.1



Almindeligt vedligehold af udpegede træer er ejernes ansvar. Ved beskæring, som har karakter 
af almindeligt vedligehold af et bevaringsværdigt træ, anbefales det, at beskæringen foretages 
med omtanke og i respekt for de kvaliteter, der har gjort, at træet er udpeget som 
bevaringsværdigt.
Kommunalbestyrelsen kan give dispensation til fældning, topkapning, styning og til opstamning 
over halvdelen af et træs højde af et bevaringsværdigt træ. Dispensationen vil altid ske på 
baggrund af en træfaglig vurdering.
Der er to muligheder for at opnå en dispensation til fældning af et bevaringsværdigt træ:
1. Hvis kommunens træspecialist vurderer, at det bevaringsværdige træ er et risikotræ, dvs. 
dødt, sygt og/eller i risiko for at vælte.
2. Hvis det bevaringsværdige træ umuliggør en tilbygning eller ombygning, som ikke kan 
realiseres et andet sted på ejendommen. I dette tilfælde vil der med tilladelsen til fældningen 
følge et krav om genplantning af et nyt hjemmehørende løvtræ, med krav til både højde og 
omkreds.”

Venstre stemte imod, idet: ”Vi stemmer nej til stk. 1, da der mangler dokumentation for, at 
private grundejere fælder træer unødvendigt, og fordi ordningen er unødigt bureaukratisk, dyr at 
administrere og griber ind i borgernes ejendomsret. Midlerne bør i stedet bruges på at plante 
flere kommunale træer og styrke den grønne profil på en måde, der giver reel værdi for 
biodiversitet og klima.”
Kasper Brejnholt Bak (B) stemte imod, idet ”jeg mener at mit forslag giver en bedre balance 
mellem frihed og regulering idet Kommunalbestyrelsen kun skal godkende større beskæringer 
af træer hvilket vil frigøre administrative midler, skabe en rimelig fleksibilitet for grundejere, og 
samtidig sikre at træer ikke kan halveres som det var tilfældet i det fremlagte forslag.

Punkt 2: Vedtaget med 18 stemmer (C, A, F, V og Ø) for og 1 stemme (B) imod.

Bilag
1. Høringsnotat (5624931 - EMN-2024-06110)
2. Tilpasning af Lokalplan 444 om bevaringsværdige træer (5671596 - EMN-2024-06110)
3. Skitse af fri højde og oversigtigsforhold if beskæring af træer (5654881 - EMN-2024-
06110)
4. Notat i forbindelse med genvurderede træer (5636941 - EMN-2024-06110)
5. Skema over parametre og karakterskala if m udpegning af bevaringvaringsværdige træer 
(5663068 - EMN-2024-06110)
6. Svarbrev til borger med bemærkninger indsendt i høringsperioden til Forslag til lokalplan 
444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer (5629020 - EMN-2024-06110)
7. Lokalplan 444 Temalokalplan for bevaringsværdige træer. Forslag til 
behandling_Optimized (5508191 - EMN-2024-01561)
8. Hvidbog LP 444 (5717389 - EMN-2024-06110)



Punkt 3: Lokalplan 449 for en sportshal på Broholms Alle 7 A og
Hyldegårdsvej 43 A og B. Offentlig høring

EMN-2023-04586

Bilag

LP 499 for Broholms Allé 7 A 23.01.2025

Miljørapport 2025_red

Padelklub-forskudt højdegrænse2025.01.20



3 (Åben) Lokalplan 449 for en sportshal på Broholms Alle 7 A og Hyldegårdsvej 
43 A og B. Offentlig høring
 
Sags ID: EMN-2023-04586

Resumé
Byplanudvalget vedtog den 3. juni 2024, at der på baggrund af et fremsendt revideret 
projektforslag til padeltennis og foreliggende oplysninger om trafikforholdene skulle igangsættes 
en lokalplanproces med henblik på at muliggøre etablering af et anlæg til padeltennis på 
ejendommen Broholms Alle 7 A og Hyldegårdsvej 43 A og B. Det blev ligeledes vedtaget at give 
principiel tilladelse til nedlæggelse af 2 boliger, i fald det beskrevne projekt gennemføres.

Der skal tages stilling til, om forslag til Lokalplan 449 for en sportshal på Broholms Alle 7 A og 
Hyldegårdsvej 43 A og B med tilhørende miljørapport skal sendes i offentlig høring.

Baggrund
Ejendommene Broholms Alle 7 A og Hyldegårdsvej 43 A og B er i dag omfattet af Lokalplan 
416, der er offentligt bekendtgjort den 3. november 2022. 

Byplanudvalget besluttede den 14. september 2023, pkt. 2, enstemmigt, at der skulle afholdes 
et indledende borgermøde om etablering af et anlæg til padeltennis på ejendommene. 
Borgermødet blev holdt den 9. november 2023.

Anvendelse af ejendommene til padeltennis forudsætter vedtagelse af en ny lokalplan med en 
tilhørende ændring af kommuneplanens rammer for lokalplanlægning. 

Byplanudvalget vedtog den 3. juni 2024, dagsordenens pkt. 6, indstilling 1, at der skulle 
igangsættes en lokalplanproces. Det blev ligeledes vedtaget, indstilling 2, at give principiel 
tilladelse til nedlæggelse af 2 boliger i fald det beskrevne projekt gennemføres. Helene 
Brochmann (F) stemte imod indstilling 1 og 2; ”idet placeringen i et villakvarter ikke er velegnet 
til et padelanlæg, der vil medføre øget biltrafik i området. SF er desuden imod nedlæggelse af 
boliger, og mener, at etableringen af idrætsfaciliteter generelt skal ske efter en samlet plan for 
hele kommunen.”

Lokalplanforslaget
Der er udarbejdet et forslag til Lokalplan 449 for Broholms Alle 7 A og Hyldegårdsvej 43 A og B, 
der fastlægger anvendelsen af ejendommen til rekreative formål i form af idrætsanlæg, der kun 
må benyttes til sportshal for ketchersport. 

Det fastlægges ét byggefelt og en maksimal bebyggelsesprocent på 60. Bebyggelsens højde 
må ikke overstige 9 m. Facadehøjden må ikke overstige 7,5 m, dog således at den nordlige 
facade ikke må være højere end 5 m, jf. vedlagt bilag og den sydlige facade ikke må være 
højere end 3,5 m. Der fastsættes krav til facaders materiale, tagudformning og udformning af 
ubebyggede arealer.

Der stilles krav om, at der skal etableres de nødvendige støjforanstaltninger, så Miljøstyrelsens 
vejledende grænseværdier vedrørende støj og vibrationer fra jernbanen, overholdes.

Lokalplanforslaget er vedlagt sagen som bilag og kan desuden tilgås digitalt her:
https://gentofte.viewer.dkplan.niras.dk/DKplan/DKplan.aspx?LokalplanId=655

https://gentofte.viewer.dkplan.niras.dk/DKplan/DKplan.aspx?LokalplanId=655


Kommuneplanens rammer for lokalplanlægning
Det er en forudsætning for den endelige vedtagelse af lokalplanen, at kommuneplanens rammer 
for lokalplanlægning ændres. I den gældende Kommuneplan 2021 er lokalplanområdet omfattet 
af rammeområdet 2. B34, der udlægger det til boligformål, tæt-lav bebyggelse. I det forslag til 
Kommuneplan 2025, som Kommunalbestyrelsen den 16. december 2024 enstemmigt vedtog 
udsendt i offentlig høring, er områdets anvendelse ændret til rekreativt formål, sports- og 
idrætsanlæg. Kommuneplan 2025 skal med dette indhold være endeligt vedtaget, inden 
Lokalplan 449 vedtages endeligt, så der er overensstemmelse mellem de to planer.

Miljøvurdering
Lokalplanen er omfattet af Lov om miljøvurdering af planer og programmer og konkrete 
projekter (VVM) (LBK nr. 4 af 3. januar 2023). Idet planen omfatter et mindre område på lokalt 
plan, er der i henhold til miljøvurderingsloven foretaget en vurdering af, om planen kan få 
væsentlig indvirkning på miljøet. Det er vurderet, at der skal udarbejdes en 
miljøvurderingsrapport, der omhandler støj og vibrationer fra jernbane samt trafikforhold.

Lokalplanområdet er udlagt til rekreativt område og grænser op til jernbanen og er derfor 
belastet med støj fra jernbanetrafik. Derfor er der udarbejdet et notat om jernbanestøj og et 
notat om vibrationsmålinger. Der forventes en del trafik til en sportshal. Desuden er nærområdet 
er stærkt udfordret af parkeringsforholdene, så der er udarbejdet et notat om trafik og parkering.

Den samlede vurdering fra de tre omtalte notater er indarbejdet i selve miljørapporten. I 
lokalplanens afsnit Miljøvurdering, er der linket til de tre notater samt miljørapporten. 

Det er vurderet, at planen ikke vil beskadige eller ødelægge bilag IV-arters raste- og 
ynglepladser.

Indstilling
Plan og Byg indstiller

Til Byplanudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

At forslag til Lokalplan 499 for en sportshal på Broholms Alle 7 A og Hyldegårdsvej 43 A og B 
med tilhørende miljørapport sendes i offentlig høring.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Byplanudvalget

Dato: 03-02-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen
Helene Brochmann (F) og Frederik Dehlholm (Ø) stemte imod indstillingen, idet placeringen i et 
villakvarter ikke er velegnet til et padelanlæg, der vil medføre øget biltrafik i området. SF og Ø er 
desuden imod nedlæggelse af boliger og mener, at etableringen af idrætsfaciliteter generelt skal 
ske efter en samlet plan for hele kommunen.

Udvalg: Økonomiudvalget
Dato: 17-02-2025



Anbefales til Kommunalbestyrelsen.
Helene Brochmann (F) stemte imod indstillingen, ”idet placeringen har meget 
uhensigtsmæssige adgangsforhold og et villakvarter i det hele taget ikke er velegnet til et 
padelanlæg, der kan medføre øget biltrafik i området. SF er desuden imod nedlæggelse af 
boliger og mener, at etableringen af idrætsfaciliteter generelt skal ske efter en samlet plan for 
hele kommunen.”

Søren B. Heisel (A) og Kasper Brejnholt Bak (B) tog forbehold. 

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Indlæg af: Anne Hjorth, Frederik Dehlholm, Helene Brochmann, Marie Brixtofte, Jesper Marcus

Vedtagelse: Vedtaget med 15 stemmer (C, V og B) for og 4 stemmer (F, A og Ø) imod.
Helene Brochmann (F) og Frederik Dehlholm (Ø) stemte imod indstillingen, idet: ”placeringen 
har meget uhensigtsmæssige adgangsforhold og et villakvarter i det hele taget ikke er velegnet 
til et padelanlæg, der kan medføre øget biltrafik i området. SF og Ø er desuden imod 
nedlæggelse af boliger og mener, at etableringen af idrætsfaciliteter generelt skal ske efter en 
samlet plan for hele kommunen”.

Bilag
1. LP 499 for Broholms Allé 7 A 23.01.2025 (5723995 - EMN-2023-04586)
2. Miljørapport 2025_red (5712016 - EMN-2023-04586)
3. Padelklub-forskudt højdegrænse2025.01.20 (5720581 - EMN-2023-04586)



Punkt 4: Anlægsbevilling til opgradering af faglokaler på kommunens
skoler

EMN-2024-08080

Bilag

Bilag 1- notat om behovet for bedre faglokaler.JAN2025

Bilag 2 - prioriteret oversigt over nødvendige opgraderinger af faglokaler.JAN2025

Skema 1 - Opgradering af faglokaler på kommunens skoler



4 (Åben) Anlægsbevilling til opgradering af faglokaler på kommunens skoler 
 
Sags ID: EMN-2024-08080

Resumé
Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid søger om anlægsbevilling på 5 mio. kr. til opgradering af 
faglokaler på kommunens skoler, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb til formålet i 2025.

Baggrund
I marts 2024 indgik Folketingets folkeskoleforligskreds ”Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram 
- frihed og fordybelse”, herefter omtalt som Folkeskoleaftalen. Aftalen indeholder 33 initiativer, 
herunder initiativer om mere praktisk undervisning og et ekstra praktisk/musisk valgfag i 8. og 9. 
klasse.

Som led i Folkeskoleaftalen er der på landsplan afsat 2,6 mia. kr. til investering i bedre 
faglokaler mv. i perioden 2025-2027. Beregningsteknisk udgør Gentofte Kommunes forventede 
andel ca. 30 mio. kr. Midlerne er indeholdt i den generelle aftalte anlægsramme og udmøntes 
over det kommunale bloktilskud på baggrund af DUT-nøgle. Det vil være op til kommunal 
prioritering at foretage de konkrete investeringer i folkeskolernes fysiske rammer og faciliteter. 
Der vil ikke blive opstillet særskilte administrative krav til eksempelvis regnskabsaflæggelse og 
dokumentation mv. for anvendelsen af midlerne.
 
I budgetaftalen for Gentofte Kommune 2025 – 2026 hedder det, at ”Økonomiaftalen for 
Folkeskoleaftalen ikke er færdigforhandlet, og Forligspartierne forpligter sig til i fællesskab at 
sikre det nødvendige grundlag for, at skolerne i Gentofte kan gennemføre intentionerne i 
forliget, når økonomien er endelig aftalt på nationalt plan. Der afsættes dog allerede nu 5 mio. 
kr. årligt i 2025 og 2026 til opgradering af faglokaler på kommunens skoler. Der er samtidig 
andet sted i Forligspartiernes budgetaftale afsat penge til renovering og modernisering af 
skolernes udearealer, herunder også til kunstgræsbaner. Økonomien er forhandlet på plads nu.

Forvaltningen har besøgt de enkelte skoler for at afdække behovet for opgradering og udvidelse 
af faglokaler m.v. Forvaltningen har på den baggrund skitseret, hvilke opgraderinger mv. der 
vurderes nødvendige for, at skolerne kan leve op til aftalen. Samlet set vurderes det, at de 
nødvendige opgraderinger mv. indebærer en udgift på i alt 21,6 mio. kr.

Som bilag 1 er vedlagt et notat om behovet for bedre faglokaler på skolerne i Gentofte. Som 
bilag 2 er vedlagt en prioriteret oversigt over de nødvendige opgraderinger af faglokaler på 
Gentofte Kommunes skoler i årene 2025, 2026 og 2027. Oversigten indeholder endvidere et 
foreløbigt overslag over udgifter til de nødvendige opgraderinger. 

Som en del af de nødvendige opgraderinger skitseret i bilag 2, peger forvaltningen på de 
opgraderinger, der er mest nødvendige, og som derfor prioriteres gennemført i 2025 og 2026 
finansieret af de i budgetaftalen afsatte 10 mio. kr. Disse er skitseret øverst i bilaget. 
Opgraderingerne vedrører nedenstående syv skoler:
 Munkegårdsskolen, Håndværk/design
 Skovgårdsskolen, Madkundskab (ventilation samt satellit i GFO)
 Tranegårdskolen, Håndværk/design og billedkunst
 Gentofte Skole, Fysik/kemi
 Dyssegårdsskolen, Madkundskab
 Maglegårdsskolen Fysik/kemi - Biologi - Geografi - Natur/teknologi



 Tjørnegårdsskolen, Fysik/kemi

De tre førstnævnte projekter bliver gennemført i 2025, mens de øvrige projekter bliver 
gennemført i 2026.

Som det fremgår af bilag 1 og 2, vurderes det, at der fortsat vil være udækkede behov for 
opgraderinger på skolerne for at kunne leve op til intentionerne i Folkeskoleloven. Herudover er 
der fremkommet yderligere ønsker til opgraderinger på skolerne, som Skoleafdelingen og 
Gentofte Ejendomme vurderer, er ønskværdige men ikke er afgørende i forhold til at kunne leve 
op til intentionerne i Folkeskoleaftalen.

Økonomiske konsekvenser
Børn og Skole, Kultur, Unge søger om anlægsbevilling på 5 mio. kr. til opgradering af faglokaler 
på kommunens skoler, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb til formålet i 2025.
Der er ikke øgede driftsudgifter forbundet med anlægsbevillingen.

Indstilling
Børn, Skole, Kultur, Unge og Fritid, indstiller

Til Skoleudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

At der anlægsbevilges 5 mio. kr. jf. skema 1 til gennemførelse af Opgradering af faglokaler på 
kommunens skoler, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb til formålet i 2025.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Skoleudvalget

Dato: 05-02-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Udvalg: Økonomiudvalget
Dato: 17-02-2025

Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Indlæg af: Pia Nyring

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget.

Bilag



1. Bilag 1- notat om behovet for bedre faglokaler.JAN2025 (5726585 - EMN-2024-08080)
2. Bilag 2 - prioriteret oversigt over nødvendige opgraderinger af faglokaler.JAN2025 
(5726583 - EMN-2024-08080)
3. Skema 1 - Opgradering af faglokaler på kommunens skoler  (5698143 - EMN-2024-
08080)



Punkt 5: Anlægsbevilling til Større planlagte vedligeholdelsesarbejder på
udlejningsboliger 2025

EMN-2024-07234

Bilag

Skema 1 - Større planlagte vedligeholdelsesarbejder på udlejningsboliger 2025



5 (Åben) Anlægsbevilling til Større planlagte vedligeholdelsesarbejder på 
udlejningsboliger 2025
 
Sags ID: EMN-2024-07234

Resumé
Klima, Miljø og Teknik søger om anlægsbevilling på 2,1 mio. kr. til Større planlagte 
vedligeholdelsesarbejder på udlejningsboliger 2025, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb 
til formålet i 2025.

Baggrund
I investeringsoversigten er der afsat 2,1 mio. kr. i 2025 til større planlagte 
vedligeholdelsesarbejder på kommunens udlejningsboliger.

Kommunen har cirka 880 udlejningsboliger. Gentofte Ejendomme har ved gennemgang af 
bygningerne konstateret et vedligeholdelsesbehov på både klimaskærme og tekniske 
installationer, som ikke kan håndteres inden for de øvrige vedligeholdelsesbudgetter.
På den baggrund har Gentofte Ejendomme foretaget en tværgående prioritering af bygningerne 
som helhed på basis af aktuelle tilstandsvurderinger.

Gentofte Ejendomme vil blandt andet anvende bevillingen til udskiftning af eksisterende 
tagrender og eventuel udskiftning af dele af tagfoden samt dele af tegltaget, i det omfang det er 
nødvendigt, når tagrenderne bliver udskiftet, på Emmasvej 2-4 og Bernstorffsvej 155-157. På 
Emmasvej 6 vil Gentofte Ejendomme udskifte det eksisterende tegltag.

Økonomiske konsekvenser
Klima, Miljø og Teknik søger om anlægsbevilling på 2,1 mio. kr. til Større planlagte 
vedligeholdelsesarbejder på udlejningsboliger 2025, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb 
til formålet i 2025. Der er ikke øgede driftsudgifter forbundet med bevillingen.

Indstilling
Klima, Miljø og Teknik indstiller

Til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

At der anlægsbevilges 2,1 mio. kr. til Større planlagte vedligeholdelsesarbejder på 
udlejningsboliger 2025, finansieret over det afsatte rådighedsbeløb til formålet i 2025.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Økonomiudvalget

Dato: 17-02-2025

Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 



Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget.

Bilag
1. Skema 1 - Større planlagte vedligeholdelsesarbejder på udlejningsboliger 2025 (5714187 
- EMN-2024-07234)



Punkt 6: Anlægsregnskab for 7 Kunstgræsbaner, GVI, HIK og skoler

EMN-2024-06604

Bilag

Logbog - 7 Kunstgræsbaner

Skema 1 - 7 kunstgræsbaner

Revisionserklæring - 7 Kunstgræsbaner



6 (Åben) Anlægsregnskab for 7 Kunstgræsbaner, GVI, HIK og skoler
 
Sags ID: EMN-2024-06604

Resumé
Der aflægges anlægsregnskab for projektet 7 Kunstgræsbaner, GVI, HIK og skoler.

Baggrund
Kommunalbestyrelsen bevilgede 28. august 2017, punkt 11, med 16 stemmer (C, A, V og B) for 
og 3 (D og Ø) imod, 1,1 mio. kr. i projekteringsbevilling til etablering/ renovering af i alt 7 
kunstgræsbaner. Projekteringsbevillingen blev givet til gennemførelse af relevante 
forundersøgelser (geoteknik, landmåler samt forurening), rådgivning og projektledelse. Poul V. 
Jensen og Ann-Kathrine Karoff (D) stemte imod, idet: ”Nye Borgerlige ønsker en afklaring af 
tidligere konstaterede problemer med støj fra kunstgræsbaner, således vi finder en løsning med 
mindst mulige gener for naboer.” Jeanne Toxværd (Ø) stemte imod, idet: ”Kunstgræsbaner 
forurener med det regnvand, der lander på banen, og er stort set umulige at genbruge eller 
skille sig af med på en bæredygtig måde. I en klimakommune som Gentofte er det besynderligt, 
at Socialdemokraterne, Radikale, Venstre og Konservative ikke forholder sig til forurening med 
mikroplast og gummigranulat.”

I projekteringsfasen viste sig forhold angående miljø og lokalplan ved den nye påtænkte bane 
ved Gentofte-Vangede Idrætsforening (GVI), som ikke var afklaret på daværende tidspunkt. For 
ikke at forsinke byggeprocessen for de 6 øvrige baner, valgte Kommunalbestyrelsen alene at gå 
videre med disse. Kommunalbestyrelsen bevilgede 28. maj 2018, punkt 11, med 18 stemmer 
(C, A, V, B og F) for og 1 (Ø) imod, 10,3 mio. kr. til etablering/ renovering af i alt 6 eksisterende 
kunstgræsbaner. Jeanne Toxværd (Ø) stemte imod, idet: ”Kunstgræsbaner efterlader tonsvis af 
mikroplast i naturen. Kunstgræsbaner udgør med et gummigranulat svind på mellem 3-5 ton pr. 
bane en forureningsfaktor, som er særdeles uhensigtsmæssig, at en klimakommune som 
Gentofte ikke tager højde for. Enhedslisten mener, at disse faktorer bør undersøges grundigt 
inden der anlægsbevilges flere kunstgræsbaner i Gentofte Kommune, og at der bør investeres i 
miljørigtige løsninger.” Kommunalbestyrelsen bevilgede 17. december 2018, punkt 8, med 18 
stemmer (C, A, B, V og F) for og 1 (Ø) imod, 8,3 mio. kroner til etablering af ny kunstgræsbane 
ved Gentofte-Vangede Idrætsforening (GVI).

Der er samlet set anlægsbevilget 19,7 mio. kr. til de 7 kunstgræsbaner.

Projektet har givet en generel opgradering af 3 kunstgræsbaner i kommunen og etablering af 4 
nye kunstgræsbaner. Gentofte Ejendomme har renoveret kunstgræsbaner ved HIK, B1903 og 
GVI. Desuden har Gentofte Ejendomme etableret nye kunstgræsbaner ved Gentofte Skole, 
Bakkegårdsskolen, Ordrup Skole og GVI.

Da anlægsregnskabet er over 2 mio. kr. og flerårigt, er det særskilt revideret. Revisionen 
konkluderer, at anlægsregnskabet er udarbejdet i overensstemmelse med kommunens 
retningslinjer.

Der er udarbejdet logbog over sagsforløbet for projektet, samt skema 1, der vedlægges 
dagsordenen sammen med revisionserklæring.

Økonomiske konsekvenser



Den samlede anlægsbevilling er på 19.700.000 kr., og der er brugt 19.716.235 kr., dvs. et 
merforbrug på 16.235 kr. Merforbrug finansieres af likvide aktiver i forbindelse med 
Kommunalbestyrelsens godkendelse af genbevillinger.

Indstilling
Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid og Klima, Miljø og Teknik indstiller

Til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

1. At anlægsregnskabet godkendes

2. At orienteringen om sagsforløbet tages til efterretning

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Økonomiudvalget

Dato: 17-02-2025

Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Søren B. Heisel (A) tog forbehold.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Pkt. 1-2: Enstemmigt vedtaget.

Bilag
1. Logbog - 7 Kunstgræsbaner (5618518 - EMN-2024-06604)
2. Skema 1 - 7 kunstgræsbaner (5724115 - EMN-2024-06604)
3. Revisionserklæring - 7 Kunstgræsbaner (5732337 - EMN-2024-06604)



Punkt 7: Anlægsregnskab for Lys, luft og æstetisk læring

EMN-2023-07640

Bilag

Logbog - Lys, luft og æstetisk læring

Skema 1 - Lys, luft og æstetisk læring

Revisionserklæring - Lys, luft og æstetisk læring



7 (Åben) Anlægsregnskab for Lys, luft og æstetisk læring
 
Sags ID: EMN-2023-07640

Resumé
Der aflægges anlægsregnskab for projektet Lys, luft og æstetisk læring på henholdsvis 
Tjørnegårdsskolen og Skovshoved Skole.
 

Baggrund
Den 24. februar 2020 anlægsbevilgede Kommunalbestyrelsen enstemmigt 4.125.000 kr. til 
opgradering af udearealerne på Tjørnegårdsskolen og Skovshoved Skole. Bevillingen fandt sted 
på baggrund af en indtægtsbevilling på 5.000.000 kr. fra Villum Fonden, hvoraf fondsmoms 
udgør 17,5 procent.

Bevillingen blev givet med henblik på at styrke kvaliteten af læringsprocesser og leg hos 
skolebørn ved at forbedre deres muligheder for arbejde i motiverende læringsmiljøer på 
grænsen mellem inde og ude.  

I hovedtræk har opgraderingen bestået af etablering af en række nye faciliteter i udeområderne 
på de to skoler med fokus på ”lys, luft og æstetisk læring”.

På Tjørnegårdskolen er de nære udeområder ved geografi- og biologilokalerne blevet forsynet 
med såkaldte læringstrapper i træ, så undervisningen kan rykke udenfor. Ligeledes er tre 
pavilloner på arealet mod Brogårdsvej blevet opdateret med nye terrassedæk og faste borde og 
bænke egnet til udendørs undervisning. Herudover er der opstillet to klatrestativer og 
udebelysningen er forbedret.

På Skovshoved Skole er skolegården opdateret med en ny multibane til boldspil med tilhørende 
overdækket siddepodium i træ. I skolegården er der etableret en ”gryde” med tilhørende bakke 
rettet mod løbehjul og skateboards samt en ”solbrønd” i et landskab af trapper og podier. 
Yderligere er der opsat nye kurve til basketball samt stribet op til spil. Udenfor skolens 
cafékøkken er der etableret tre overdækkede stålborde til undervisning – et bord er udstyret 
med køkkenvask, koldt vand og el-udtag.

Projekterne er gennemført på baggrund af brugerinddragelse, hvor både elever, lærere, ledelse 
og rådgiverteamet har haft mulighed for at byde ind med ideer til udvikling af motiverende 
undervisningsformer.

Da anlægsregnskabet er over 2 mio. kr. og flerårigt, er det særskilt revideret. Revisionen 
konkluderer, at anlægsregnskabet er udarbejdet i overensstemmelse med kommunens 
retningslinjer.

Der er udarbejdet logbog over sagsforløbet for projektet, samt skema 1, der vedlægges 
dagsordenen sammen med revisionserklæring.

Økonomiske konsekvenser
Den samlede anlægsbevilling er på 4.125.000 kr. Der er brugt 4.097.707, det vil sige et mindre 
forbrug på 27.293 kr.



I forbindelse med regnskabsaflæggelse til Villum Fonden blev der kun søgt dækning for det 
faktiske forbrug inklusiv 869.210 kr. i fondsmoms – i alt 4.966.917 kr. svarende til en mindre 
indtægt på 33.083 kr.

Differencen på de 33.083 kr. i mindre indtægt og 27.293 kr. i mindre forbrug skyldes 
fondsmomsen på 17,5 procent.

Indstilling
Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid og Klima Miljø og Teknik indstiller

Til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

1. At anlægsregnskabet godkendes

2. At orienteringen om sagsforløbet tages til efterretning.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Økonomiudvalget

Dato: 17-02-2025

Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Pkt. 1-2: Enstemmigt vedtaget

Bilag
1. Logbog - Lys, luft og æstetisk læring (5682565 - EMN-2023-07640)
2. Skema 1 - Lys, luft og æstetisk læring (5724188 - EMN-2023-07640)
3. Revisionserklæring - Lys, luft og æstetisk læring (5732324 - EMN-2023-07640)



Punkt 8: Orientering om ungeanalyser fra Arbejderbevægelsens
Erhvervsråd

EMN-2024-08039

Bilag

AE-analyse, Unge uden job og uddannelse i Gentofte Kommune 15-24-arige

AE-analyse, Unge uden Job og uddannelse i Gentofte Kommune 25-29-årige



8 (Åben) Orientering om ungeanalyser fra Arbejderbevægelsens Erhvervsråd
 
Sags ID: EMN-2024-08039

Resumé
I denne sag forelægges hovedkonklusionerne i to analyser om unge, der står uden job og 
uddannelse. Analyserne omfatter 285 unge i alderen 15-24 år og 180 unge i alderen 25-29 år. 
Analyserne er bestilt af forligspartierne ved budgetforliget for 2024 og forelægges her til 
orientering.

Baggrund
Som en del af budgetaftalen for 2024 er der bestilt en analyse af unge, der står uden job og 
uddannelse i Gentofte Kommune. På den baggrund har Arbejderbevægelsens Erhvervsråd (AE) 
i september 2024 udarbejdet to analyser for henholdsvis de 15-24 årige og for de 25-29 årige.  
Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget, Skoleudvalget, Økonomiudvalget og 
Kommunalbestyrelsen orienteres i denne sag om hovedkonklusionerne i de to analyser.

Hovedkonklusioner i analysen af de 15-24 årige:
I september 2023 var 285 unge mellem 15 og 24 år i Gentofte Kommune ikke i job og 
uddannelse. Det svarer til 3,5 pct. af kommunens unge (landsgennemsnit 6,3 pct). Disse unges 
højeste uddannelsesniveau var grundskolen. De var ikke i gang med en uddannelse og heller 
ikke i arbejde, og ca. 30 unge modtog offentlig ydelse (primært uddannelseshjælp). 
Hovedparten af de unge (57 pct.) er mænd, hvilket ikke afviger fra landstendensen. 

Unge, der står uden job eller uddannelse i løbet af deres ungdomsliv, er i forøget risiko for ikke 
at få en ungdomsuddannelse. De unge har en forskelligartet baggrund, og nogle har ikke 
statistisk målbare udfordringer, mens andre har komplekse og samtidige udfordringer. Som 
udgangspunkt er gruppen af unge mere sårbar end andre unge i Gentofte, men målt op imod 
landsplan, så står de stærkere. Det viser sig fx ved, at en større andel af de unge ikke har 
nogen målbare udfordringer, og flere har bestået dansk og matematik i 9. klasse. I analysen er 
de unge inddelt i fem grupperinger:

Gruppering 1: 105 personer (37 pct.) har ingen målbare udfordringer. Halvdelen er under 18 
år, og kønnene er lige repræsenteret. 

Gruppering 2: 35 personer (13 pct.) har en diagnose, men ingen andre målbare udfordringer. 
Diagnoserne kan være spiseforstyrrelse eller kognitive diagnoser som OCD eller ADHD. De 
fleste er over 18 år, og der er en overvægt af mænd.

Gruppering 3: 55 personer (19 pct.) har bestået dansk og matematik i 9. klasse, har en 
diagnose og/eller andre målbare udfordringer. Knap halvdelen er mellem 18 og 20 år. Der er en 
overvægt af mænd. Knap halvdelen har modtaget sociale foranstaltninger i barndommen fx 
socialpædagogisk støtte, praktisk og økonomisk støtte eller forebyggende foranstaltninger.

Gruppering 4: 25 personer (9 pct.) har ikke bestået dansk og matematik i 9. klasse, men har 
ingen andre målbare udfordringer. Halvdelen er under 18 år, og der er en overvægt af mænd.

Gruppering 5: 65 personer (23 pct.) har ikke bestået dansk og matematik og har samtidig 
andre målbare udfordringer. Knap halvdelen er over 20 år, der er en overvægt af mænd, og ca. 
25 unge har modtaget sociale foranstaltninger i løbet af barndommen.



De to mest udbredte enkeltstående udfordringer blandt de unge er psykiatriske diagnoser (85 
unge) og ikke at have bestået dansk og matematik i 9. klasse (85 unge). Herudover viser 
analysen, at:

 Lidt over halvdelen har afbrudt en gymnasial eller en erhvervsuddannelse
 Ca. 40 af de unge har været i gang med FGU eller STU 
 Omtrent 180 af de unge er over 18 år
 Indvandrere og efterkommere er overrepræsenterede.

Hovedkonklusioner i analysen af 25-29 årige:
I 2023 stod 180 unge mellem 25 og 29 år i Gentofte Kommune uden job og uddannelse. Unge 
mellem 25 og 29 år uden job og uddannelse omfatter gruppen af unge, der ikke har en 
erhvervskompetencegivende uddannelse (enten en erhvervsuddannelse eller videregående 
uddannelse), og som hverken er i gang med en uddannelse eller er i beskæftigelse, hvor 
beskæftigelse defineres som mindst 18 timer pr. uge (’Unge uden job og uddannelse i Gentofte 
Kommune s. 1 og 15).svarende til 8,4 pct. af kommunens unge, hvilket er på niveau med 
landsgennemsnittet. Mænd udgør ca. 60 pct. svarende til omtrent samme overrepræsentation 
som på landsplan. 105 unge har grundskolen som højst fuldførte uddannelse, og 75 unge har 
en gymnasial uddannelse. 

I Gentofte Kommune har en relativ stor del af de unge uden job og uddannelse en gymnasial 
uddannelse svarende til 42 pct. sammenholdt med landsplan, hvor det gælder for 28 pct. 
Samtidig modtager en mindre andel af de unge i Gentofte offentlig ydelse (42 pct.) 
sammenholdt med unge på landsplan (63 pct.). Analysen inddeler de 25-29 årige uden job og 
uddannelse i fire grupperinger: 

Gruppering 1: 60 personer (33 pct.) har grundskolen som højest afsluttede uddannelsesniveau 
og modtager ydelse. Der er lige mange mænd og kvinder. Der er ca. 35 unge, der har en eller 
flere diagnoser. Ca. 40 unge har ikke bestået dansk og matematik i 9. klasse. Cirka halvdelen 
har gået i specialskole eller specialklasse. I alt har ca. 35 unge været i gang med en erhvervs- 
eller gymnasial uddannelse.

Gruppering 2: 45 personer (25 pct.) har grundskolen som højest afsluttede uddannelsesniveau 
og modtager ikke ydelse. Der er en overvægt af mænd. Kun få har en diagnose. De fleste har 
gået i en almindelig grundskole, dog er der cirka 15 af de unge, der ikke har bestået dansk og 
matematik i 9. klasse. Ca. 30 har forsøgt sig med en erhvervs- eller gymnasialuddannelse uden 
at gennemføre.

Gruppering 3: 15 personer (8 pct) har gymnasial uddannelse som højest afsluttede 
uddannelsesniveau og modtager ydelse. Der er en overvægt af mænd, 10 personer har en 
psykiatrisk diagnose, og 10 personer er faldet fra en videregående uddannelse.

Gruppering 4: 60 personer (33 pct.) har gymnasial uddannelse som højest afsluttede 
uddannelsesniveau og modtager ikke ydelse. Der er en overvægt af mænd. 5 unge har 
psykiatriske diagnoser. De har gået i almindelige klasser i grundskolen. 6 unge har ikke bestået 
dansk og matematik i 9. klasse. Halvdelen har været i gang med en videregående uddannelse, 
men er faldet fra.
Samtidig viser analysen, at:



 Ca. 140 af de unge har været i gang med en ungdomsuddannelse, og ca. 50 af de unge 
har været i gang med en videregående uddannelse

 Ca. 35 af de unge har været i gang med FGU eller STU
 Ca. 75 af de unge modtager en offentlig ydelse. Halvdelen får uddannelseshjælp, og de 

øvrige er i enten fleksjob, ressourceforløb eller jobafklaring
 Ca. 55 af de unge har en eller flere diagnoser
 Indvandrere og efterkommer er overrepræsenterede
 For de 29-årige gælder, at de i gennemsnit har været uden job og uddannelse i lidt over 

6 år.
 

Af AEs analyser fremgår det, at en del af de unge, der står uden arbejde eller beskæftigelse, 
har en eller flere diagnoser, og at flere af de unge har samtidige udfordringer. Trivslen blandt 
Gentofte Kommunes unge bliver netop behandlet i det igangværende §17.4 udvalg ’Sammen 
om alle unges trivsel’. I opgaveudvalget er der fokus på Gentofte Kommunes arbejde med at 
fremme trivsel og forebygge mistrivsel i ungelivet med hovedvægt på brede og tværgående 
indsatser. 

Indstilling
Social & Sundhed indstiller

Til Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget, Skoleudvalget, Økonomiudvalget og 
Kommunalbestyrelsen:

At orienteringen tages til efterretning.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget

Dato: 28-01-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen, idet der på et kommende møde i 
Erhvervs-, Beskæftigelses og Integrationsudvalget drøftes handlinger indenfor udvalgets ressort 
i lyset af beskæftigelsesreformen. 

Udvalg: Skoleudvalget
Dato: 05-02-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Udvalg: Økonomiudvalget
Dato: 17-02-2025

Anbefales til Kommunalbestyrelsen, idet det igangværende § 17, stk.4 udvalg ”Sammen om alle 
Unges trivsel” som en del af udvalgets arbejde, udarbejder et forslag til en samlet overordnet 
rammeplan for den gruppe unge, hvis udfordringer går på tværs af de stående udvalgs 
ressortområder.



Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget, idet det igangværende § 17, stk.4 udvalg ”Sammen om alle 
Unges trivsel” som en del af udvalgets arbejde, udarbejder et forslag til en samlet overordnet 
rammeplan for den gruppe unge, hvis udfordringer går på tværs af de stående udvalgs 
ressortområder.

Bilag
1. AE-analyse, Unge uden job og uddannelse i Gentofte Kommune 15-24-arige (5720023 - 
EMN-2024-08039)
2. AE-analyse, Unge uden Job og uddannelse i Gentofte Kommune 25-29-årige (5720026 - 
EMN-2024-08039)



Punkt 9: Brobygningstilbud til FGU for elever i 9 og 10 klasse

EMN-2025-00338



9 (Åben) Brobygningstilbud til FGU for elever i 9 og 10 klasse
 
Sags ID: EMN-2025-00338

Resumé
Fra 1. januar 2025 er det blevet muligt at tilbyde brobygning på FGU for elever i 9. og 10. 
klasse, der vurderes af være i målgruppen for FGU

Der stilles ikke krav om, at kommunerne skal indgå i en brobygningsordning til FGU, men hvis 
Gentofte Kommune ønsker, at elever fra 9. og 10. klasse, der er i målgruppen for FGU, får 
mulighed for at komme i brobygning på FGU, skal dette godkendes politisk.

Efter anbefaling fra UU-Gentofte anbefaler forvaltningen, at der etableres brobygningsforløb på 
FGU.

Baggrund
Elever i 9. klasse kan komme i brobygning på FGU op til 3 dage, mens elever i 10. klasse kan 
komme i brobygning på FGU i op til 10 dage. 

Efter anbefaling fra UU-Gentofte anbefaler forvaltningen, at der etableres brobygningsforløb på 
FGU, bl.a. af følgende årsager:

 Elever, der er i målgruppen for FGU, får samme mulighed for brobygning som elever, 
der søger erhvervsuddannelse eller gymnasial uddannelse.

 Brobygning på FGU vil understøtte overgangen til start på FGU, og eleven vil få 
kendskab til undervisningen og miljøet på FGU inden uddannelsesstart.

Da elever kan starte i FGU efter både 9. og 10. klasse, er det forvaltningens vurdering, at 
brobygning skal være et tilbud på begge klassetrin.

Økonomiske konsekvenser
Brobygningen på FGU er finansieret af den statslige taxameterordning, ligesom brobygningen 
er på erhvervsuddannelser og gymnasiale uddannelser.

Sagen har derfor ingen økonomiske konsekvenser. Selve visitationen af elever til brobygningen 
til FGU står UU som en vejledningsopgave inden for rammen.

Indstilling
Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid indstiller

Til Skoleudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

At der etableres brobygningsforløb på FGU for elever i Gentofte Kommune. 

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Skoleudvalget

Dato: 05-02-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Udvalg: Økonomiudvalget



Dato: 17-02-2025

Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget.

Bilag



Punkt 10: Ændring af bilag A og B i Vedtægt for styrelsen af Gentofte
Kommunes folkeskolevæsen

EMN-2024-07685

Bilag

Ændringsforslag til bilag A og B i styrelsesvedtægten

Høringsnotat

Høringsbrev

Samlede høringssvar



10 (Åben) Ændring af bilag A og B i Vedtægt for styrelsen af Gentofte Kommunes 
folkeskolevæsen
 
Sags ID: EMN-2024-07685

Resumé
Skoleudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen skal behandle en række 
ændringsforslag i bilag A og B i Vedtægt for styrelsen af Gentofte Kommunes folkeskolevæsen 
(herfra styrelsesvedtægten). Ændringerne har været i høring i skolebestyrelserne, og deres 
bemærkninger fremgår af det præsenterede materiale. 

Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid indstiller, at ændringerne i styrelsesvedtægtens bilag A og 
B vedtages.  

Baggrund
Alle folkeskoler i Gentofte Kommune styres overordnet ud fra bestemmelserne i 
styrelsesvedtægten. 

Styrelsesvedtægten blev senest revideret i vinteren 2023. Siden er Børn og Skole, Kultur, Unge 
og Fritid (BSKUF) blevet opmærksom på, at nogle af reglerne i bilag B, som blev indført ved 
sidste revidering, skal uddybes af hensyn til at undgå misforståelser mellem borgere og 
forvaltning. Derudover er der, af hensyn til borgerne i Gentofte Kommune, et behov for at tilføje 
en række regler, som er praksis i dag, men som indtil nu ikke har været beskrevet i 
styrelsesvedtægten. 

BSKUF forslår på den baggrund en række ændringer i Bilag A og B i styrelsesvedtægten. Af 
Bilag 1 fremgår samtlige ændringsforslag. BSKUF’s ændringsforslag fremgår med grøn skrift. 

Ændringsforslagene har været i høring i skolebestyrelserne. På baggrund af høringssvarene 
forslår forvaltningen yderligere to ændringer af forvaltningens oprindelige ændringsforslag til 
styrelsesvedtægten. Dette fremgår med rød skrift eller overstregning i Bilag 1. 

Ændringsforslag til bilag A og B i styrelsesvedtægten
Forvaltningen fremlægger ændringsforslag til 13 afsnit i styrelsesvedtægten. 
Ændringsforslagene er enten en præcisering af eksisterende regler eller nye regler, som er 
praksis, men som ikke tidligere har været beskrevet i styrelsesvedtægten. 

Regler i styrelsesvedtægten, som forslås præciseret, er: 
 Regler for interesselisterne, som oprettes i forbindelse med skoleindskrivning af elever i 

0. klasse
 Regler for ventelisterne til en plads på en konkret folkeskole i Gentofte Kommune
 Regler for dispensation i forbindelse med skoleindskrivning

De nye regler som forslås tilføjet til styrelsesvedtægten er: 
 Regler for optag og klassestørrelse i 10. klasse på Gentofte Ungdomsskole
 Regler for ind- og udmeldelse i GFO, FC og juniorklub i Gentofte Kommune 
 Regler for indskrivning af skolestartere og elever i et specialundervisningstilbud

Udover ændringsforslagene er der foretaget sproglige ændringer af hensyn til 
styrelsesvedtægtens læsbarhed.



 
Høring
I perioden den 23. oktober til den 26. november 2024 har styrelsesvedtægtens Bilag A og B 
med ændringsforslag været i høring i skolebestyrelserne. I høringsmaterialet indgik et 
høringsbrev (Bilag 3), styrelsesvedtægtens Bilag A og B med ændringsforslag og en 
læsevejledning. 

Alle skolebestyrelser har afgivet et høringssvar. Syv skolebestyrelser havde bemærkninger til 
en eller flere foreslåede ændringer i styrelsesvedtægten, mens seks skolebestyrelser ikke 
havde nogen bemærkninger. 

Af høringsnotatet (Bilag 2) fremgår en opsamling på de indkomne høringssvar samt 
forvaltningens bemærkninger til høringssvarene. 

Høringssvarene fremgår i deres fulde længde af Bilag 4. 

Såfremt de foreslåede ændringer i styrelsesvedtægten vedtages, vil den nye styrelsesvedtægt 
træde i kraft den 1. marts 2025. 

Indstilling
Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid indstiller

Til Skoleudvalget, Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen: 

At de foreslåede ændringer i Bilag A og B i Vedtægt for styrelsen af Gentofte Kommunes 
folkeskolevæsen vedtages. 

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Skoleudvalget

Dato: 05-02-2025

Anbefales til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Udvalg: Økonomiudvalget
Dato: 17-02-2025

Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Indlæg af: Pia Nyring

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget.



Bilag
1. Ændringsforslag til bilag A og B i styrelsesvedtægten (5694533 - EMN-2024-07685)
2. Høringsnotat (5669374 - EMN-2024-07685)
3. Høringsbrev (5668880 - EMN-2024-07685)
4. Samlede høringssvar (5694509 - EMN-2024-07685)



Punkt 11: Proces for Gentofte-Plan 2026 og Økonomisk politik

EMN-2025-00708

Bilag

Notat om proces for Gentofte-Plan 2026 og Økonomisk politik (overstreget?)



11 (Åben) Proces for Gentofte-Plan 2026 og Økonomisk politik
 
Sags ID: EMN-2025-00708

Resumé
Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen skal godkende processen og tidsplanen for 
udarbejdelse af Gentofte-Plan 2026. Formålet med Gentofte-Planen er at angive retningen for 
kommunens samlede udvikling og at fastlægge de økonomiske rammer (budget).

Ligeledes forelægges Økonomisk Politik til godkendelse. Økonomisk Politik indeholder en 
række mål og styringsprincipper for Gentofte Kommunes økonomi og danner grundlag for 
udarbejdelse af budgetforslaget for 2026-2029.

Baggrund
Gentofte-Plan er kommunens strategiske styringsværktøj, som skal sikre en helhedsorienteret 
og tværgående politikudvikling, der understøtter den strategiske retning for kommunens 
langsigtede udvikling. Desuden er formålet at fastlægge de økonomiske rammer herfor.

Økonomiudvalget vedtager årligt i forbindelse med processen for Gentofte-Plan den
økonomiske politik for Gentofte Kommune i form af mål for budgetlægningen og mål for den 
løbende styring af økonomien. Den økonomiske politik er uændret og er beskrevet i notatet.

Den overordnede proces for udarbejdelse af Gentofte-Plan 2026 er ligeledes beskrevet i notatet 
sammen med en tidsplan for hele processen. Som følge af den toårige budgetaftale for 2025-
2026 er der ikke planlagt med generelle budgetdrøftelser i de stående udvalg.

Planen er generel fleksibel og kan løbende blive tilpasset efter opståede behov eller i forhold til 
at sikre koordination med den forventede KL-proces i efteråret, der skal føre til en overholdelse 
af de økonomiske rammer for kommunerne under ét (økonomiaftalen/Budgetloven). 
Procesplanen er lavet ud fra at Økonomiaftalen mellem KL og regeringen indgås før 
sommerferien, men planen vil blive justeret såfremt aftaleindgåelsen udskydes til efter 
sommerferien.

Økonomiske konsekvenser
Kommunens budget udarbejdes indenfor rammerne af den økonomiske politik. Det indebærer 
bl.a., at budgettet har som mål at overholde rammerne i økonomiaftalen i forhold til 
serviceudgifter og anlæg. Endvidere har politikken mål for likviditeten i budgettet understøttet af 
et mål om et budget i strukturel balance. Samlet skal den økonomiske politik sikre en langsigtet 
robust økonomi.

Indstilling
Økonomi og Personale indstiller

Til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

1. At processen for udarbejdelse af Gentofte-Plan 2026 drøftes og godkendes, herunder at 
der afholdes budgetorienteringer mv., som nævnt i tidsplanen.

2. At målene i kommunens økonomiske politik godkendes og udgør grundlaget for 
udarbejdelse af budgetforslag for 2026-2029 og den løbende økonomistyring.



Tidligere beslutninger:
Udvalg: Økonomiudvalget

Dato: 17-02-2025

Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Pkt. 1-2: Enstemmigt vedtaget.

Bilag
1. Notat om proces for Gentofte-Plan 2026 og Økonomisk politik (overstreget) (5741989 - 
EMN-2025-00708)



Punkt 12: Fjern bøvlet på Økonomiudvalgets område

EMN-2024-08144

Bilag

Bilag 1 Økonomiudvalgets kompetenceområde og tidligere forenklinger mv

Bilag 2 - Overblik over hvad der bøvler på økonomiområdet



12 (Åben) Fjern bøvlet på Økonomiudvalgets område
 
Sags ID: EMN-2024-08144

Resumé
’Fjern Bøvlet - sammen’ er Gentofte Kommunes måde at arbejde med forenkling og 
afbureaukratisering. I 2024 drøftede og besluttede de stående udvalg at ændre indsatser mv., 
der bøvler. Det blev gjort for at skabe mere tid til kerneopgaven hos frontmedarbejderne. 

Det foreslås, at Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen ligeledes drøfter og eventuelt 
beslutter forslag til forenklinger på Økonomiudvalgets område.

Baggrund
Gentofte Kommune arbejder med forenkling og afbureaukratisering under overskriften ’Fjern 
Bøvlet – sammen’. Formålet er at frigive tid til kerneopgaven og øge trivslen blandt 
medarbejderne. Tilgangen er anderledes end de tidligere frikommuneforsøg, som Gentofte 
Kommune har været med i, idet fokus ikke alene er på statslige regler, men på det bøvl der 
også skabes kommunalt og lokalt på den enkelte arbejdsplads. Arbejdet hviler på den 
forskningsbaserede tilgang samskabt styring, hvor princippet er, at de relevante aktører 
sammen finder løsninger på, hvordan bøvl kan fjernes, forandres eller forankres.

På Kommunalbestyrelsens temamøde 27. maj 2024 gav forvaltningen indblik i organisationens 
arbejde, og lektor Tina Øllgaard Bentzen introducerede til samskabt styring. Temamødet var 
startskuddet på en politisk proces, hvor de stående udvalg på møderne i 3. kvartal 2024 
drøftede, hvilke lokalpolitisk besluttede indsatser mm., der har betydning for, hvad 
frontmedarbejderne bruger deres tid på, og om disse skal fastholdes eller fjernes.

Den politiske proces resulterede foreløbigt i, at Kommunalbestyrelsen på møder i november og 
december besluttede en række forenklinger – herunder om metodefrihed på skole- og 
dagtilbudsområdet. 

Økonomiudvalget har tidligere fået forelagt og besluttet forslag til forenklinger. Det gælder den 
23. oktober 2023 om at ophøre med at yde pensionistlån til betaling af renovation, 
rottebekæmpelse og skorstensfejer (enstemmigt vedtaget i Kommunalbestyrelsen den 30. 
oktober 2023, pkt. 11) og den 11. december 2023 med forenkling af reglerne for kommunens 
ledelsestilsyn (enstemmigt vedtaget i Økonomiudvalget, pkt. 21). Administrationen har også 
arbejdet med administrative forenklinger som – sammen med KL og Regeringens 
regelforenklingsprogram – er kort beskrevet i bilag 1.

Økonomiudvalget skal ligesom de stående udvalg tage stilling til, om der er indsatser mv., som 
Økonomiudvalget ønsker ændret for at mindske bøvlet. Forvaltningen har, som beskrevet i bilag 
1, gennemgået Økonomiudvalgets ansvarsområder og dagsordener for 2022-2024 for at 
identificere forslag til at mindske bøvlet. Det drejer sig om følgende fem forslag: 

- Afskaffelse af den årlige orienteringssag i Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen 
om de indkomne henvendelser til whistleblowerordningen.
Afskaffe politisk behandling af ligestillingsredegørelse og kønssammensætning i kommunens-
topledelse for i stedet at indarbejde ligestillings- og mangfoldighedsstatus i årlig HR status
Økonomisk Rapportering 4 – Foreløbigt regnskab fra 2025 udarbejdes i mindre-
detaljeret format.



Forvaltningen undersøger om materialet til Gentofte-Plan og Gentofte Beretning kan -
udarbejdelse med nyt indhold og omfang. 
Inden opgørelsen af genbevillinger fra 2025 til 2026 undersøger forvaltningen fordele og -
ulemper ved en øget mulighed for overførsel af overskud fra år til år for daginstitutioner.

I bilag 2 er ovenstående forslag beskrevet yderligere. 

Indstilling
Direktionen indstiller

Til Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen:

1. At godkende at den årlige orienteringssag i Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen 
om indkomne henvendelser til whistleblowerordningen afskaffes.

2. At godkende at afskaffe den politiske behandling af ligestillingsredegørelse og 
kønssammensætning i kommunens topledelse, idet ligestillings- og 
mangfoldighedsstatus indarbejdes i årlig HR status.

3. At det drøftes og besluttes om Økonomisk Rapportering 4 – Foreløbigt regnskab fra 
2025 udarbejdes i mindre detaljeret format.

4. At det drøftes og besluttes, om forvaltningen skal udarbejde forslag til mere fokuseret og 
enklere materiale til Gentofte-Plan og Gentofte Beretning.

5. At det drøftes og besluttes om forvaltningen inden opgørelsen af genbevillinger til 2026 
undersøger fordele og ulemper ved en øget mulighed for overførsel af overskud fra år til 
år for daginstitutioner.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Økonomiudvalget

Dato: 17-02-2025

Pkt. 1: Anbefales til Kommunalbestyrelsen, idet det relevante udvalg informeres om 
indberetninger omfattet af whistleblowerordningen.

Pkt. 2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen

Pkt. 3: Anbefales til Kommunalbestyrelsen, at Økonomisk Rapportering 4 – Foreløbigt regnskab 
fra 2025 - udarbejdes i mindre detaljeret format.

Pkt. 4: Anbefales til Kommunalbestyrelsen, at forvaltningen udarbejder forslag til mere fokuseret 
og enklere materiale til Gentofte-Plan og Gentofte Beretning.

Pkt. 5: Anbefales til Kommunalbestyrelsen, at forvaltningen inden opgørelsen af genbevillinger 
til 2026 undersøger fordele og ulemper ved en øget mulighed for overførsel af overskud fra år til 
år for daginstitutioner.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 



Forelæggelse af: Borgmesteren

Indlæg af: Frederik Dehlholm

Vedtagelse: kt. 1: Enstemmigt vedtaget, idet det relevante udvalg informeres om indberetninger 
omfattet af whistleblowerordningen.

Pkt. 2: Enstemmigt vedtaget.

Pkt. 3: Enstemmigt vedtaget, at Økonomisk Rapportering 4 – Foreløbigt regnskab fra 2025 - 
udarbejdes i mindre detaljeret format.

Pkt. 4: Enstemmigt vedtaget, at forvaltningen udarbejder forslag til mere fokuseret og enklere 
materiale til Gentofte-Plan og Gentofte Beretning.

Pkt. 5: Enstemmigt vedtaget, at forvaltningen inden opgørelsen af genbevillinger til 2026 
undersøger fordele og ulemper ved en øget mulighed for overførsel af overskud fra år til år for 
daginstitutioner.

Bilag
1. Bilag 1 Økonomiudvalgets kompetenceområde og tidligere forenklinger mv (5726246 - 
EMN-2024-08144)
2. Bilag 2 - Overblik over hvad der bøvler på økonomiområdet (5682484 - EMN-2024-
08144)



Punkt 13: Anbefalinger fra opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv
lokalcenter. Aflevering fra opgaveudvalg

EMN-2025-00567

Bilag

Kommissorium for opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv lokalcenter - vedtaget 26. februar 2024

Anbefaling til Jægersborg lokalcenter - final - Webtilgængelig

Referat af møde i Seniorråd 20. november 2024 - Uddrag vedr. høring om anbefalinger fra opgaveudvalg Jægersborg-
Ibstrup Torv lokalcenter



13 (Åben) Anbefalinger fra opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv lokalcenter. 
Aflevering fra opgaveudvalg
 
Sags ID: EMN-2025-00567

Resumé
Kommunalbestyrelsen besluttede på sit møde den 18. december 2023, dagsordenens pkt. 23, 
at godkende kommissoriet for opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv lokalcenter. Den 26. 
februar 2024, dagsordenens pkt. 14, godkendte Kommunalbestyrelsen en ændring af 
kommissoriet for opgaveudvalget.  
Opgaveudvalget er nu klar til at aflevere resultatet af sit arbejde.

To af de borgere, der har været medlemmer af opgaveudvalget, samt formanden og 
næstformanden for opgaveudvalget vil på vegne af opgaveudvalget præsentere anbefalingerne 
på et fællesmøde den 27. januar 2025 for Byplanudvalget, Klima-, Miljø- og Teknikudvalget, 
Kultur-, Unge- og Fritidsudvalget, Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget og 
Økonomiudvalget, med henblik på, at udvalgene indstiller disse til Kommunalbestyrelsen på 
dennes møde i februar måned.

Baggrund
Kommunalbestyrelsen besluttede enstemmigt på sit møde den 18. december 2023, 
dagsordenens pkt. 23, at godkende kommissoriet for opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv 
lokalcenter. 

Dernæst besluttede Kommunalbestyrelsen enstemmigt på sit møde den 26. februar 2024, 
dagsordenens pkt. 14, at godkende en ændring af kommissoriet for opgaveudvalget (justering 
af borgersammensætningen).

Kommissoriet er vedlagt som bilag.

På Kommunalbestyrelsens møde den 26. februar 2024, dagsordenens pkt. 14, udpegede 
Kommunalbestyrelsen medlemmerne til opgaveudvalget.

Opgaveudvalget har ifølge kommissoriet haft til opgave at:

 Identificere behov for og ønsker til forbedringer i byrummet ved Jægersborg/Ibstrup 
Torv, inklusive parkeringspladsen ved Jægersborg filialbibliotek, forbindelsen til 
Jægersborg Station og de to grønne områder overfor Ibstrup Torv. Dette skal ske i 
samarbejde med lokalområdets borgere, lokale interessenter, erhvervsdrivende og 
kulturliv.

 Udarbejde et forslag til langsigtet mål for udvikling af det udpegede byrum, herunder 
beskrive, hvordan ændringerne kan bidrage til den grønne omstilling med tanke på god 
arkitektur og høj æstetik, øget biodiversitet, et attraktivt butiksliv og mulighed for 
bevægelse til fremme af sundhed.

 Udarbejde konkrete og begrundede anbefalinger til udvalg og Kommunalbestyrelse med 
prioriterede forslag til initiativer/anlæg, der kan etableres på kort og langt sigt. 



Opgaveudvalget har udarbejdet anbefalingerne ”Jægersborg/Ibstrup Torv lokalcenter”, som er 
vedlagt som bilag.

Opgaveudvalget har mødtes i alt 6 gange. Heraf har 2 møder været afholdt sammen med 
opgaveudvalget Vangede bydelscenter. 

På de 2 fælles opgaveudvalgsmøder har medlemmerne indhentet viden om indretning af gode 
og menneskevenlige byrum gennem en række inspirationsoplæg fra interne og eksterne 
oplægsholdere. Derudover er de blevet introduceret til forskellige former for byrumselementer, 
inventar og beplantning på en inspirationstur til Carlsbergbyen. På vejen besøgte 
opgaveudvalgene også Lundehustorvet, der er et mindre sammenhængende byrum, som er 
blevet omdannet fra et trist område som ”trafik-plads” til et samlet torv med opholdsplads. 

De øvrige 4 møder i opgaveudvalget har haft til formål at udforske lokalområdet, tidligere lokale 
initiativer og medlemmernes forskellige perspektiver på, hvad der kendetegner et godt og et 
mindre godt byrum. Derudover har opgaveudvalget udarbejdet og udvalgt ideer samt drøftet 
indholdet af anbefalingerne. 

Som hjælp til at identificere behov for og ønsker til forbedringer i byrummet har opgaveudvalget 
gennemført en digital borgerinddragelse, hvor borgere i Gentofte Kommune er kommet med 
input og ønsker til udviklingen af Jægersborg/Ibstrup Torv lokalcenter. Den digitale 
borgerinddragelse var målrettet lokalområdet og blev udbredt via plakater, 
Facebook/LinkedIn/hjemmeside samt spredt gennem diverse netværk. I alt 40 borgere bidrog 
med henholdsvis forslag, kommentarer og likes. Input fra borgerinddragelsen indgik herefter i 
det videre arbejde i opgaveudvalget. 

Undervejs i processen er Seniorrådet, Handicaprådet og Integrationsrådet blevet informeret om 
og inddraget i opgaveudvalgets arbejde. Der er generel opbakning til anbefalingerne.

Formandskabet for Seniorrådet fik den 11. november 2024 tilsendt et foreløbigt udkast til 
anbefalingerne. Seniorrådet blev præsenteret for det foreløbige udkast på sit møde den 20. 
november 2024, hvor rådet drøftede og tiltrådte anbefalingerne. Uddrag af referat fra 
Seniorrådets behandling er vedlagt.

Formandskabet for Handicaprådet fik den 11. november 2024 tilsendt et foreløbigt udkast til 
anbefalingerne. Handicaprådet blev præsenteret for det foreløbige udkast på sit møde den 18. 
november 2024, og afgav herefter den 3. december 2024 følgende høringssvar: ”Handicaprådet 
takker for at blive hørt og tager opgaveudvalgenes anbefalinger for Vangede Bygade og Ibstrup 
Torv/Jægersborg til efterretning. Rådet fremhæver, at det er vigtigt, at tilgængeligheden sikres i 
byudviklingen af begge områder, især for Ibstrup Torv/Jægersborg, hvor prioriteringen må være 
at sikre overgange, så alle kan navigere og komme frem i området med megen trafik.”

Forpersonskabet for Integrationsrådet fik den 11. november 2024 tilsendt et foreløbigt udkast til 
anbefalingerne, og afgav herefter den 12. november 2024 følgende høringssvar: 
”Integrationsrådets forpersonskab har haft udkast til anbefalinger til gennemlæsning, og synes, 
det er to gennemarbejdede produkter. De har ingen kommentarer, da indretning af byrum og 
bydelsudvikling er for alle, og derfor er der ikke behov for at tage særlige hensyn til etnicitet og 
integration.”

For at sikre opfølgning på realisering af opgaveudvalgets anbefalinger foreslås det, at Klima-, 
Miljø- og Teknikudvalget bliver hovedansvarlig på opfølgningen.



Indstilling
Klima, Miljø og Teknik indstiller

Til Byplanudvalget, Klima-, Miljø- og Teknikudvalget, Kultur-, Unge- og Fritidsudvalget, 
Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget, Økonomiudvalget og 
Kommunalbestyrelsen:

1. At anbefalingerne ”Jægersborg/Ibstrup Torv lokalcenter” vedtages.
2. At Klima-, Miljø- og Teknikudvalget bliver hovedansvarlig for opfølgning på realisering af 

opgaveudvalgets anbefalinger.

Tidligere beslutninger:
Udvalg: Fællesmøder om opgaveudvalg

Dato: 27-01-2025

Møde i Byplanudvalget den 27. januar 2025
Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen

Møde i Klima-, Miljø- og Teknikudvalget den 27. januar 2025
Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen

Møde i Kultur-, Unge- og Fritidsudvalget den 27. januar 2025
Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen

Møde i Erhvervs-, Beskæftigelses- og Integrationsudvalget den 27. januar 2025
Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen

Møde i Økonomiudvalget den 27. januar 2025
Pkt. 1-2: Anbefales til Kommunalbestyrelsen.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Pkt. 1-2: Enstemmigt vedtaget.

Bilag
1. Kommissorium for opgaveudvalget Jægersborg-Ibstrup Torv lokalcenter - vedtaget 26. 
februar 2024 (5719303 - EMN-2025-00567)



2. Anbefaling til Jægersborg lokalcenter - final - Webtilgængelig (5747769 - EMN-2025-
00567)
3. Referat af møde i Seniorråd 20. november 2024 - Uddrag vedr. høring om anbefalinger 
fra opgaveudvalg Jægersborg-Ibstrup Torv lokalcenter (5719763 - EMN-2025-00567)



Punkt 14: Udpegning af medlem til Integrationsrådet

EMN-2025-00865



14 (Åben) Udpegning af medlem til Integrationsrådet
 
Sags ID: EMN-2025-00865

Resumé
Medlem af Integrationsrådet Fatima Gustafsson ønsker at udtræde af rådet. Der skal derfor 
udpeges et nyt medlem til Integrationsrådet i den resterende funktionsperiode.

Baggrund
På Kommunalbestyrelsens møde den 25. april 2022, dagsordenens punkt 24, blev Fatima 
Gustafsson (varehuschef i IKEA) udpeget af valggruppe CA som det ene af Integrationsrådets 
to medlemmer med tilknytning til erhvervslivet i Gentofte Kommune. 

Fatima Gustafsson ønsker at udtræde af Integrationsrådet. 

Når et medlem udtræder af Integrationsrådet, finder styrelseslovens § 28, stk. 1 anvendelse. 
Det betyder, at den valggruppe, der har udpeget den pågældende, skal udpege et nyt medlem 
med tilknytning til erhvervslivet i Gentofte Kommune. 

Den valggruppe, der på mødet den 25. april 2022 udpegede Fatima Gustafsson som medlem af 
Integrationsrådet, var valggruppe CA.  

Indstilling
Social og Sundhed indstiller

Til Kommunalbestyrelsen: 

At valggruppe CA udpeger et nyt medlem i Fatima Gustafssons resterende funktionsperiode til 
Integrationsrådet.

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: CA udpegede Stine Stadil Frederiksen som nyt medlem i Integrationsrådet.

Bilag



Punkt 15: Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget AI

EMN-2025-01298



15 (Åben) Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget AI
 
Sags ID: EMN-2025-01298

Resumé
Med vedtagelsen af Gentofteplanen 2025 blev det besluttet at igangsætte opgaveudvalg eller 
andre borgerinddragende initiativer på en række områder, blandt andet AI og teknologi på 
sundhedsområdet. 

Borgmesteren indstiller, at det opdeles i to opgaveudvalg – et om AI og et om Teknologi på 
sundhedsområdet.

Det indstilles på den baggrund, at der udpeges to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at 
indgå i forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget AI.

Baggrund
Med henblik på at udarbejde et udkast til kommissorium for opgaveudvalget, der kan 
forelægges til behandling for det eller de relevante stående udvalg, Økonomiudvalget samt 
Kommunalbestyrelsen, foreslås det, at Kommunalbestyrelsen udpeger to 
kommunalbestyrelsesmedlemmer til at indgå i forberedelsen af kommissoriet, herunder 
koordinere med formandskaberne i de relevante udvalg, hvis ressortområder emnet for 
opgaveudvalget vedrører.

Styrelseslovens §25, stk. 1, jf. § 24, stk. 3 om forholdstalsvalg efter den d’Hondtske metode 
finder anvendelse.

Indstilling
Borgmesteren indstiller

Til Kommunalbestyrelsen:

At udpege to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at indgå i forberedelsen af kommissoriet 
for opgaveudvalget AI.

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget at udpege Stig Wall og Marie Brixtofte til at indgå i 
forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget AI.



Bilag



Punkt 16: Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget
Teknologi på sundhedsområdet

EMN-2025-01417



16 (Åben) Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget Teknologi 
på sundhedsområdet 
 
Sags ID: EMN-2025-01417

Resumé
Med vedtagelsen af Gentofteplanen 2025 blev det besluttet at igangsætte opgaveudvalg eller 
andre borgerinddragende initiativer på en række områder, blandt andet AI og teknologi på 
sundhedsområdet. 

Borgmesteren indstiller, at det opdeles i to opgaveudvalg – et om AI og et om Teknologi på 
sundhedsområdet.

Det indstilles, at der udpeges to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at indgå i 
forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Teknologi på sundhedsområdet.

Baggrund
Med henblik på at udarbejde et udkast til kommissorium for opgaveudvalget, der kan 
forelægges til behandling for det eller de relevante stående udvalg, Økonomiudvalget samt 
Kommunalbestyrelsen, foreslås det, at Kommunalbestyrelsen udpeger to 
kommunalbestyrelsesmedlemmer til at indgå i forberedelsen af kommissoriet, herunder 
koordinere med formandskaberne i de relevante udvalg, hvis ressortområder emnet for 
opgaveudvalget vedrører.

Styrelseslovens §25, stk. 1, jf. § 24, stk. 3 om forholdstalsvalg efter den d’Hondtske metode 
finder anvendelse.

Indstilling
Borgmesteren indstiller

Til Kommunalbestyrelsen:

At udpege to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at indgå i forberedelsen af kommissoriet 
for opgaveudvalget Teknologi på sundhedsområdet.

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget at udpege Katja S. Johansen og Anne Sophie Friis til at indgå 
i forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Teknologi på sundhedsområdet.



Bilag



Punkt 17: Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget
Vision for Charlottenlund Strandpark

EMN-2025-01429



17 (Åben) Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget Vision for 
Charlottenlund Strandpark
 
Sags ID: EMN-2025-01429

Resumé
Med vedtagelsen af Gentofteplanen 2025 blev det besluttet at igangsætte opgaveudvalg eller 
andre borgerinddragende initiativer på en række områder, blandt andet Vision for 
Charlottenlund Strandpark. 

Borgmesteren indstiller, at der nedsættes opgaveudvalget Vision for Charlottenlund Strandpark.

Det indstilles på den baggrund, at der udpeges to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at 
indgå i forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Vision for Charlottenlund Strandpark.

Baggrund
Med henblik på at udarbejde et udkast til kommissorium for opgaveudvalget, der kan 
forelægges til behandling for det eller de relevante stående udvalg, Økonomiudvalget samt 
Kommunalbestyrelsen, foreslås det, at Kommunalbestyrelsen udpeger to 
kommunalbestyrelsesmedlemmer til at indgå i forberedelsen af kommissoriet, herunder 
koordinere med formandskaberne i de relevante udvalg, hvis ressortområder emnet for 
opgaveudvalget vedrører.

Styrelseslovens §25, stk. 1, jf. § 24, stk. 3 om forholdstalsvalg efter den d’Hondtske metode 
finder anvendelse.

Indstilling
Borgmesteren indstiller

Til Kommunalbestyrelsen:

At udpege to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at indgå i forberedelsen af kommissoriet 
for opgaveudvalget Vision for Charlottenlund Strandpark.

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget at udpege Karen Riis Kjølbye og Helene Brochmann til at 
indgå i forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Vision for Charlottenlund Strandpark.



Bilag



Punkt 18: Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget
Fremme cyklisme

EMN-2025-01431



18 (Åben) Udarbejdelse af udkast til kommissorium for opgaveudvalget Fremme 
cyklisme
 
Sags ID: EMN-2025-01431

Resumé
Med vedtagelsen af Gentofteplanen 2025 blev det besluttet at igangsætte opgaveudvalg eller 
andre borgerinddragende initiativer på en række områder, blandt andet Fremme cyklisme. 

Borgmesteren indstiller, at der nedsættes opgaveudvalget Fremme cyklisme.

Det indstilles på den baggrund, at der udpeges to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at 
indgå i forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Fremme cyklisme. 

Baggrund
Med henblik på at udarbejde et udkast til kommissorium for opgaveudvalget, der kan 
forelægges til behandling for det eller de relevante stående udvalg, Økonomiudvalget samt 
Kommunalbestyrelsen, foreslås det, at Kommunalbestyrelsen udpeger to 
kommunalbestyrelsesmedlemmer til at indgå i forberedelsen af kommissoriet, herunder 
koordinere med formandskaberne i de relevante udvalg, hvis ressortområder emnet for 
opgaveudvalget vedrører.

Styrelseslovens §25, stk. 1, jf. § 24, stk. 3 om forholdstalsvalg efter den d’Hondtske metode 
finder anvendelse.

Indstilling
Borgmesteren indstiller

Til Kommunalbestyrelsen:

At udpege to medlemmer af Kommunalbestyrelsen til at indgå i forberedelsen af kommissoriet 
for opgaveudvalget Fremme cyklisme.

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2025 

Forelæggelse af: Borgmesteren

Vedtagelse: Enstemmigt vedtaget at udpege Britta Riis og Frederik Dehlholm til at indgå i 
forberedelsen af kommissoriet for opgaveudvalget Fremme cyklisme. 
Enstemmigt vedtaget at starte rekruttering op efter behandling af kommissoriet, forudsat der på 
fællesmødet, hvor kommissoriet behandles, er enighed om kommissoriet.



Bilag



Punkt 19: Underskrift

EMN-2022-09633



19 (Åben) Underskrift 
 
Sags ID: EMN-2022-09633

Tidligere beslutninger:
.

Beslutninger:
.

Bilag
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